

2026年度語奧初階邏輯夏令營簡章

2026 Computational Linguistics Summer Camp (Introductory Level)

一、活動宗旨 Objective

歡迎加入語言奧林匹亞的世界！

Welcome to the world of the Language Olympiad!

本課程專為對語言謎題感興趣的中學生量身打造，透過系統化的學習，帶領學員深入淺出解開語言背後的深層密碼，培養語言結構分析、邏輯推理與資訊思維。

This course is specifically designed for secondary school students interested in linguistic puzzles.

Through systematic learning, we will guide participants to delve into the underlying "codes" of languages, fostering skills in structural analysis, logical reasoning, and information processing.

二、報名資訊 Registration Information

- 報名對象 / Target Audience: 全國各級中學在學生(含外僑學校、自學生)。
Students currently enrolled in secondary schools nationwide (including international schools and homeschoolers).
- 授課語言 / Instruction Language: 全程以華語進行。
Conducted entirely in Mandarin Chinese.
- 活動地點 / Venue: 國立臺灣大學 文學院演講廳  [Map](#)
Lecture Hall, College of Liberal Arts, National Taiwan University.
- 本課程投影片採中英文雙語編排，講師將全程以華語進行授課。
The presentation slides are provided in both Traditional Chinese and English. The lecture will be conducted entirely in Mandarin.

三、重要時程與費用 Important Dates & Fees

- 超早鳥/團體報名優惠期：即日起至2026/07/11
Early Bird / Group Registration Period : From now until July 11, 2026.
- 一般原價期：2026/07/12 至 2026/08/07(報名截止日)
Standard Registration Period: July 12, 2026, to August 7, 2026 (Registration Deadline).

註：名額有限，依「實際完成繳費」順序錄取。Note: Spaces are limited. Enrollment is confirmed based on the order of completed payment.

身份類別 (Category)	四人團報 (Group of 4)	個人超早鳥價 (Individual Early Bird)	一般原價 (Regular Price)
一般生 (北部) Northern Students	\$21,200 / 隊 ($\$21,200$ per team) (平均每人 $\$5,300$ ，限 7/11 前) (Avg. $\$5,300$ per person, valid until 7/11)	\$5,600 / 人 ($\$5,600$ per person) (限 7/11 前) (Valid until 7/11)	\$6,800 / 人 ($\$6,800$ per person) (7/12 之後) (From 7/12 onwards)
中南部學生 Central/Southern Students	\$18,000 / 隊 ($\$18,000$ per team) (平均每人 $\$4,500$ ，限 7/11 前) (Avg. $\$4,500$ per person, valid until 7/11)	\$4,800 / 人 ($\$4,800$ per person) (限 7/11 前) (Valid until 7/11)	\$6,000 / 人 ($\$6,000$ per person) (7/12 之後) (From 7/12 onwards)
偏鄉生 Rural Students	\$12,000 / 隊 ($\$12,000$ per team) (平均每人 $\$3,000$ ，限 7/11 前) (Avg. $\$3,000$ per person, valid until 7/11)	\$3,200 / 人 ($\$3,200$ per person) (限 7/11 前) (Valid until 7/11)	\$4,500 / 人 ($\$4,500$ per person) (7/12 之後) (From 7/12 onwards)

四、報名規範與身份審核 Registration Policies & Verification

1. 團隊報名時，請選出一名代表填寫團隊名稱；其餘隊員請統一填寫代表人姓名及團隊名稱。
For group registration, please designate one representative to fill in the group name. All other members should list the representative's name and the group name.
2. 若團隊中有成員退出，其餘隊員將改以「個人原價」計算，需補齊差額方視為報名成功。
If a team member withdraws, remaining members will be charged at the "Individual Standard Rate," and the price difference must be settled to finalize registration.
3. 身份審核：身份別審核以學生證為主；偏鄉生認定請依據『[偏鄉地區一覽表](#)』，範圍涵蓋表中列示地區，以及花蓮、臺東與離島地區；中南部認定請依據 [國家發展委員會](#)；上傳證明文件時，請提供清晰之學生證正面照。
Identity verification is primarily based on student ID cards.
Eligibility for students from remote areas is determined based on the "[Remote Areas List](#)," which encompasses all regions specified in the table, as well as Hualien, Taitung, and the outlying islands.
Eligibility for central/southern region status should be determined according to the regional division standards of the "[National Development Council](#)." Please provide a clear photo of the front of your student ID card when uploading supporting documents.

五、繳費資訊 Payment Information

銀行代號：808 玉山銀行
Bank Code: 808 (E.SUN Bank)

分行：台大分行
Branch: NTU Branch

帳號：0624-940-151025
Account No.: 0624-940-151025

戶名：台灣語言文化與資訊協會
Account Name: Taiwan Language, Culture and Information Association

※匯款完成後，請於表單中填寫匯款資訊（如：匯款日期／帳號末五碼／匯款人姓名），並上傳匯款證明（收據或轉帳截圖皆可），以利核對並完成報名。

※After you transfer, please fill in the remittance details and upload your proof of payment (receipt or screenshot) so we can confirm your registration.

六、注意事項 Notes

1. 請學員請自備個人文具、電子產品、水壺及其他常備藥品。
Participants are requested to bring their own stationery, electronic devices, water bottle, and personal medication.
2. 若有過敏或醫療需求，請於報名時告知主辦單位。
Please inform us during registration of any allergies or medical needs.
3. 為維護學習品質，活動期間全程謝絕旁聽及錄影。
To maintain the quality of the learning environment, auditing and video recording are strictly prohibited during the event.
4. 主辦單位保有課程內容變動之權益，若有調整將即時公告。
The organizer reserves the right to modify the course content; any adjustments will be announced immediately.

七、聯絡我們 Contact Us

主辦單位：國立臺灣大學語言學研究所、臺灣語言學文化與資訊協會

Organizers: Graduate Institute of Linguistics, NTU; Taiwan Language, Culture and Information Association

協辦單位：國立臺灣大學文學院、臺灣語言學學會

Co-organizers: College of Liberal Arts, NTU; Linguistic Society of Taiwan

聯絡時間 Office Hours:

週一至週五 09:00 - 17:00 Monday to Friday, 09:00 - 17:00

午休時間: 12:00 - 13:30 Lunch Break: 12:00 - 13:30

聯絡資訊 Tel: 02-3366-4105 何小姐 Ms. Ho

電子郵件 e-mail: ioltwtwiol@gmail.com

如有任何疑問，歡迎聯繫主辦單位。

If you have any questions, please feel free to contact the organizers.

期待與您一同踏上語言探索之旅！

We look forward to embarking on this linguistic exploration journey with you!